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 Készült: 2024. február 28.-án, a Stefánia Palota Ovál termében, a Felderítők  

   Társasága Egyesület éves Közgyűlésén 
 
 
 Az Egyesület elnöke, dr. Tömösváry Zsigmond ny. dandártábornok néhány szóban 
köszönti a Közgyűlésen megjelent vendégeket, és a tagságot, majd közösen elénekeljük a Himnuszt. 
Ezután jelzi a jelenlévőknek, hogy a meghirdetett időpontban, vagyis 11:00-kor határozatképtelenség 
miatt a Közgyűlést a megnyitás után be is kellett rekeszteni. Ezért most, az ismételt összehívás után a 
Közgyűlés már a megjelentek létszámától függetlenül határozatképes. Szerencsére nincs tervben 
alapszabálymódosítás, vagy olyan döntés, ami minősített részvételt tenne szükségessé. A távollevők 
nagy száma azért alakult ki, mert a KNBSZ-nél éppen ezen a napon tartják az attaséértekezletet, ami 
miatt több mint 10 fő hiányzik, valamint sokan lebetegedtek. Közli, hogy ennek ellenére 83 fő 
megjelent. Felhívja a figyelmet, hogy a meghívóban már bejelentett orvosi szűrés folyamatos, a 
Közgyűlés ideje alatt a sorra kerülő tagjaink nyugodtan hagyják el a termet a vizsgálatok idejére. 
 

Hivatkozva az előzetesen megküldött napirend-tervezetre, javaslatot tesz a rendezvény 
lebonyolításában segédkező személyekre: levezető elnöknek dr. Magyar István ny. 
dandártábornokot, jegyzőkönyvvezetőnek Dávid Ede nyá. alezredest, jegyzőkönyv hitelesítőknek 
Gabrovszky Gábor ny. alezredest és Somkutas Róbert ny. alezredest javasolja a Közgyűlésnek.  
Ezután személyenként szavazást kér. 
 
 A javaslatokat a Közgyűlés egyhangúlag elfogadta. 
 

Ezután az Egyesület elnöke átadja a szót a levezető elnöknek, dr. Magyar István ny. 
dandártábornoknak.  

 
A levezető elnök is köszönti a Közgyűlésen megjelenteket. Külön köszönti a meghívott 

vendégeket: a Katonai Nemzetbiztonsági Szolgálat vezetése részéről megjelenő Balogh Mária 
ezredest, humán igazgatóhelyettest, majd Galló István ny. ezredest, a Balassi Bálint Bajtársi 
Egyesület elnökét, dr. Sipos István ny. r. ezredest, a Magyar Ejtőernyősök Bajtársi Szövetsége 
alelnökét, Nagy Gábor ny. ezredest, a Békefenntartók Bajtársi Egyesületének alelnökét. A Magyar 
Hadtudományi Társaság képviseletében tagtársunk, Kis-Benedek József ny. ezredes van jelen.  
  

A levezető elnök megállapítja, hogy az Egyesület 175 fős tagságából megjelent 83 fő 
(47,19 %), vagyis a Közgyűlés ezzel az aránnyal csak így, a második összehívásra 
határozatképes. 

 
 A levezető elnök ismerteti a Közgyűlés tervezett (és korábban megküldött) napirendi pontjait. 
(1. sz. melléklet – a Közgyűlési meghívó csatolva). Megkérdezi, hogy a résztvevőknek van-e más 
javaslata. Más javaslat nem érkezett, az Elnökség napirendi pontokra vonatkozó javaslatait a 
Közgyűlés egyhangúlag elfogadta. 
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A levezető elnök ezt követően felkéri az Egyesület elnökét, dr. Tömösváry Zsigmond ny. 
dandártábornokot a beszámoló megtartására az Elnökség 2023. évben végzett munkájáról. 

 
1. sz. napirendi pont 
 
Dr. Tömösváry Zsigmond ny. ddtbk. elnök ismerteti az Elnökség beszámolóját az elmúlt 

évben végzett munkáról (2. sz. melléklet csatolva). 
 
Az elnök azzal kezdi, hogy az Elnökség 2023. évi tevékenységét is az Egyesületünk 

szervezeti stabilitásának megőrzése, a honvédelem érdekében tevékenykedő társadalmi szervezetek 
sorában elfoglalt helyének megerősítése, együttműködő partnereinkkel meglévő kapcsolataink 
további erősítése, tagjaink számára színvonalas, vonzó programok szervezése, szociális kérdésekben 
támogatása   és ezzel együtt a taglétszám viszonylagos stabilizálódása jellemezte. 

 
Az elnök kifejti, hogy a beszámolási időszakban az Elnökség fontos feladata volt a 2023. évi 

beszámoló Közgyűlésen elfogadott határozatokban, illetve a Feladattervben megfogalmazott 
tennivalók végrehajtása. Kiemelte a jogszabályban előírt okmányoknak és jegyzőkönyveknek a 
Fővárosi Törvényszék, illetve az Országos Bírói Hivatal részére történő előkészítését és 
felterjesztését, különösen annak tükrében, hogy a Közgyűlés módosította az Alapszabályunkat. 
Fontosnak tartja még megemlíteni az Elnökség, valamint az egyes Szekciók által önállóan, illetve 
együttműködő partnereinkkel közösen szervezett rendezvényeket. Közülük is kiemelten, a KNBSZ 
Tudományos Tanácsával és a Nemzeti Közszolgálati Egyetem Katonai Nemzetbiztonsági 
Tanszékével közösen a Stefánia Palotában szervezett konferenciát, továbbá a Felderítők Napja 
alkalmából, családtagok részvételével tartott jubileumi ünnepi megemlékezést. 

 
Külön kitér arra, hogy volt, amiben viszont az Elnökség nem tudta maradéktalanul teljesíteni 

a munkatervben meghatározott feladatokat. Ennek egyik oka az Egyesület nem túl kedvező 
korfájából adódik. Az egyes rendezvényeken többségében egészségügyi problémák miatt a 
tervezettnél kisebb létszámú volt a részvétel. A másik pedig a kedvezőtlen biztonságpolitikai 
környezetből adódó feladatok az aktív korú állományt kötötték le jobban. Itt friss példaként utal arra, 
hogy sok tagtársunk munkahelyi elfoglaltság miatt nem tud részt venni a Közgyűlésen. Ezzel 
összefüggésben megjegyzi, hogy a KNBSZ főigazgatója levelet írt neki, amelyben kimenti magát a 
távolmaradás miatt, és egyben kérte, hogy köszöntse a nevében a Közgyűlés résztvevőit, amit ezennel 
meg is tesz.  

 
Az elnök megállapítja, hogy az Elnökség a munkája alapvető színtereinek a beszámolási 

időszakban is a Szekciókat tekintette.   
 
A Tudományos Szekció 2023. évi tevékenysége során is fő feladatának tekintette a 

felderítés/hírszerzés és a biztonságpolitika témakörével kapcsolatos rendezvények (konferenciák, 
klub-napok, könyvbemutatók, látogatások) szervezését, aktuális témák feldolgozását, szakmatörténeti 
kutatási eredmények rendszerezését, megjelenítését és közreadását. Kapcsolatokat keresett és ápolt 
más, hasonló profilú szervezetekkel és intézményekkel, kereste és kezdeményezte a velük való 
együttműködést és a közös fellépés lehetőségét. A Szekció továbbra is nagy figyelmet fordított 
Egyesületünk tagjainak mozgósítására, szakmai összetartozásuk erősítésére. Továbbra is biztosította, 
és igény szerint elérhetővé tette, a tagjaink által képviselt szakmai tudást és tapasztalatot. A Szekció 
folyamatosan támogatta az Egyesület évkönyvének és konferencia-kiadványainak megjelentetését, 
segítette a Felderítő Szemle, a Szakmai Szemle, valamint a National Security Review rendszeres 
megjelenését. 
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A Szekció (az Elnökség támogatásával) a beszámolási időszakban négy klub-rendezvényt 

szervezett. Részt vettünk a Magyar Hadtudományi Társaság konferenciáin, ahol a rendezvény 
sikeréhez előadások tartásával járultunk hozzá. Ugyancsak részt vettünk a KNBSZ Tudományos 
Tanácsa által szervezett konferenciákon. 

 
Az elnök megfelelő részletességgel szól a biztonságpolitikai klubnapokról is, melyek sikert 

arattak a tagság körében.  
 
Összegezve megállapítja, hogy a Tudományos Szekció az elmúlt évben is körülményeihez 

képest aktívan és célirányosan tevékenykedett, és a Közgyűlés által jóváhagyott éves munkatervét 
végrehajtotta.  

 
Az elnök végezetül beszél arról, hogy a rendezvényeket a tagok szívesen és rendszeresen 

látogatják, igénylik a találkozást, érdeklődnek programok iránt. Ezúton is köszönetét fejezi ki 
mindazon tagtársunknak, előadóinknak, akik rendezvényeinken, vagy azok megszervezésében 
szerepet vállaltak, szerzői, oktatói, tudományos-kutatói, szakértői tevékenységükkel növelték 
egyesületünk hírnevét és tekintélyét.  

 
Az elnök – áttérve a Polgári és Katonai Kapcsolatok Szekció munkájára – kijelenti, hogy az 

a beszámolási időszakban az Egyesület és a Szekció éves munkaprogramja alapján szervezte 
tevékenységét. Eredményes munkát végzett a Felderítők Napi – immár hagyományossá vált – ünnepi 
rendezvény előkészítése és megszervezése terén.  

 
A Szekció egyik kiemelt fontosságú feladata volt a hasonló profilú, velünk együttműködő 

társadalmi szervezetekkel való kapcsolattartás figyelemmel kísérése és segítése. Így a Magyar 
Ejtőernyősök Bajtársi Szövetségével, a Magyar Hadtudományi Társasággal, a Szemere 
Bertalan Magyar Rendvédelem-történeti Tudományos Társasággal. De a korábban megkötött 
megállapodások szellemében a Szekció közreműködésével folytattuk az együttműködést a 
Békefenntartók Bajtársi Egyesületével is. Ugyancsak folyamatos volt az együttműködés a Balassi 
Bálint Bajtársi Egyesülettel.  

Széles Ernő ny. dandártábornok tagtársunk, aki a Szekció vezetője, egyben a MATASZ 
elnöke is. Ilyen minőségében személye biztosítéka annak, hogy a két szervezet tagjai kölcsönösen 
részt vehetnek egymás programjain és segítik egymás tevékenységét.  

 
Az elnök kijelenti, hogy az Elnökség és az Egyesület tagjai aktivitásának köszönhetően mára 

jelentősen megnövekedett a szervezet ismertsége és elismertsége. Egyre több szervezet keresi a 
kapcsolatot az Egyesületünkkel, szervez velünk közös programokat és veszi igénybe a tagjaink által 
képviselt szakmai tudást és tapasztalatot. Mindezek eredményeként, az elmúlt évben jelentősen 
megnőtt a tagjaink sorába jelentkezők száma is. 

 
Az elnök megjegyzi, hogy a háború és a pénzügyi-gazdasági-energiaügyi válság időszakában 

szűkebbre szabott lehetőségek függvényében is az Elnökség igyekezett a kapcsolatait fenntartani. 
Szükségesnek tartja, hogy az Elnökség a jövőben is minden meglévő kapcsolatát mozgósítsa az 
eredményes munkavégzéshez.  

 
Az elnök, miután értékelte az együttműködő szervezetekkel a közös munkát, külön kitér a 

Katonai Nemzetbiztonsági Szolgálattal meglévő kapcsolatunkra. Leszögezi, hogy az Egyesület 
kapcsolata a Szolgálat vezetésével a beszámolási időszakban töretlen és igen gyakorlatias volt. Dr. 
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Béres János altábornagy, főigazgató folyamatosan támogatta az Egyesület tevékenységét. Más 
vezetők részt vettek a konferenciánkon és a Felderítők Napja alkalmából rendezett családi 
rendezvényünkön. A pozitívumokhoz sorolja azt a tényt is, hogy többen is tagjai lehettünk a 
Szolgálat szakmai folyóirata, a Felderítő Szemle megjelenését segítő Szerkesztő Bizottságnak. 

 
Végül beszámol a Közgyűlésnek arról, hogy 2024. január 30-án fogadta őt Tajti Norbert 

vezérőrnagy úr, akit tájékoztatott az Egyesület tevékenységéről. A főigazgató úr biztosította arról, 
hogy a KNBSZ vezetésének támogatása a jövőben is töretlen marad. Az Egyesület nevében e plénum 
előtt is tisztelettel megköszöni a főigazgató viszonyulását a szervezetünkhöz. 

 
Az elnök ezután áttér a Szociális Szekció elmúlt évi tevékenységére. Megállapítja, hogy a 

Szekció a feladatait 2023-ban a Felderítők Társasága Egyesület alapszabályára támaszkodva, a 
munkaterv alapján hajtotta végre. A tevékenysége során igyekezett az Egyesület nehéz helyzetbe 
került tagjait felkutatni, és megkeresni részükre a segítségnyújtás lehetőségeit. Szervezte az 
Egyesület kegyeleti tevékenységét. Ezen kívül kutatta, hogy szociális kérdésekben milyen új 
lehetőségek lehetnek a tagság életének segítésében. 

 
Hosszú egyeztetést követően a Szociális Szekció hathatós munkájának köszönhetően 

Együttműködési Megállapodást kötöttünk a Magyar Honvédség Katonai Igazgatási és 
Központi Nyilvántartó Parancsnoksággal (MH KIKNYP). Ennek egyik hozadéka, hogy lehetőség 
nyílt a Magyar Honvédség szociális gondoskodási körébe tartozó, a felderítés területéről 
nyugállományba helyezettek és hozzátartozóik szociális körülményeinek figyelemmel kisérésére, a 
róluk való gondoskodás segítésére. Ezen kívül az MH KIKNYP segítséget nyújthat ahhoz, hogy a 
szekció tájékoztassa a jogosultakat az üdültetési lehetőségekről, az igények benyújtásának 
határidejéről és egyéb olyan kérdésekről, (pl. kegyeleti tevékenység) amelyek érinthetik tagtársainkat. 

 
A beszámoló keretében az elnök név szerint felsorolja azon bajtársainkat, akik a beszámolási 

időszakban elhaláloztak. A Közgyűlés részvevői néma felállással adóznak emléküknek.  
 
Az elnök kiemeli, hogy 2023.-ban Egyesületünk és ezen belül a Szociális Szekció munkája 

során sikerült olyan lehetőségeket kihasználni, ami növelte a tagok szociális és egészségügyi 
biztonságát. Példának a Gondosóra programot hozza fel, ami nagy sikert aratott idősebb tagtársaink 
körében. 

Az elnök néhány mondat erejéig kitér a Felderítő I–II. nyugdíjas tagozatok vezetőivel való 
együttműködésre szociális kérdésekben. Megállapítja, hogy mindhárom szervezet törekedett arra, 
hogy lehetőleg azonos információval rendelkezzen szociális és kegyeleti ügyekben. 

 
Az elnök összeségében megállapítja, hogy a Szociális Szekció 2023-ban elvégzett munkája 

segítette a Felderítők Társasága Egyesület szociális célkitűzéseinek megvalósítását. 
 
Végül az elnök szól a Felügyelő Bizottság Egyesületünk munkáját támogató tevékenységéről. 

Kijelenti, hogy a Bizottság hatékony és aktív segítséget nyújtott ahhoz, hogy Egyesületünk minden 
tekintetben a jogszabályi előírásoknak megfelelően szervezze munkáját, életét. Vezetője, illetve 
képviselője rendszeresen részt vett az elnökségi üléseken és véleményével folyamatosan segítette 
annak munkáját. 

 
Az elnök a taglétszám alakulásáról elmondja: 2023-ban, a beszámolási időszakban, 3 fő 

elhalálozott és 2 fő kilépett tagjaink sorából. Az év folyamán 14 fő rendes és egy pártoló taggal 
gyarapodtunk. Közülük 9 fő aktív állományú, ami remélhetőleg egy új tendenciát jelent. A jelenlegi 
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taglétszám 175 fő, (24 Örökös Tiszteletbeli Tag, 145 rendes tag, 6 pártoló tag), ami az Egyesület 
presztízsének és vonzerejének megőrzéséről tanúskodik.  

 
Az elnök emlékezteti a tagságot, hogy Egyesületünk életének és tevékenységének bemutatását 

segítendő, ez alkalommal is kézbe vehetik – a túlnyomó többség idén először elektronikus formában 
– az idei Évkönyvet (sorrendben immár a tizenharmadikat!). Néhány szóban elmondja, azért 
elektronikus formában kapta meg a tagok többsége, mert a nyomdai költségek jelentős emelkedése 
miatt csak korlátozott példányszámot rendelt az Elnökség. Ezeket azok a tagok kapják, akik nem 
rendelkeznek elektronikus lehetőséggel, illetve un. köteles példányokat is le kell adni.  

 
Az elnök megjegyzi még, hogy az Egyesület honlapja a KNBSZ támogatásának 

köszönhetően továbbra is él, és működik. 
 
Az elnök tájékoztatja a Közgyűlést, hogy Egyesületünk működési feltételrendszere javítása 

érdekében, a korábbi évekhez hasonlóan, az Elnökség 2023-ban ismételten pályázatot nyújtott be a 
NEMZETI EGYÜTTMŰKÖDÉSI ALAP-hoz. A pályázatot a kiíró befogadta, érvényesnek 
nyilvánította. Várjuk a támogatói okirat kiadását és a megigényelt összeg megjelenését a számlánkon. 
A 2022-ben elnyert 350 ezer forint támogatást a 2022. évi évkönyv kiadásának nyomdai költségét 
fedezte. 

 
A pályázati pénzek kapcsán, vagyis, hogy még mindig nyitott a kérdés, hogy egyáltalán kap-e 

az Egyesületünk támogatást, az elnök kitér a tagdíjemelés szükségességére. Sorolja, hogy az 
Egyesület irodabérlete, a nyomdaköltségek, és valójában minden szolgáltatás díjának emelkedése 
kikényszeríti, hogy a tagdíjemelésre kerüljön. Javasolja, hogy az éves tagdíjat a Közgyűlés emelje az 
eddigi 3000 Ft-ról 5000 Ft-ra.  

 
A levezető elnök kézfeltartással történő szavazásra bocsájtja az Elnökség javaslatát a 

tagdíjemelésről.  
 
A tagdíjemelést 5000 Ft-ra a Közgyűlés egyhangúlag elfogadta. 
 
Az elnök az Elnökség beszámolójának zárásaként kéri a Közgyűlés résztvevőit, hogy 

hozzászólásaikkal tegyék teljesebbé a beszámolót. 
 

 A Közgyűlés levezető elnöke ismerteti, hogy a munka tovább folytatásaként először kérdések 
következnek, majd hozzászólások. 
 Van-e kérdés? Megállapítja, hogy nincs. 
 Van-e hozzászólás? Megállapítja, hogy nincs. 
  

A levezető elnök kézfeltartással történő szavazásra bocsájtja az Elnökség beszámoló 
jelentését.  

 
Az Elnökség beszámolóját a Közgyűlés egyhangúlag elfogadta. 

 
A Közgyűlés levezető elnöke ezután felkéri a pénzügyi referenst a pénzügyi beszámoló 

megtartására. 
 
2. sz. napirendi pont 
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Zsoltész Gábor ezredes, pénzügyi referens tájékoztató jelentése a Közgyűlésnek a 2023. évi 
költségvetési keret felhasználásáról és a 2024. évi költségvetés tervezetéről (3. sz. melléklet 
csatolva).  

Emlékeztet rá, hogy a Felderítők Társasága Egyesület tekintettel arra, hogy vállalkozási 
tevékenységet nem folytat, éves árbevétele nem éri el az 50 millió forintot, illetve nem közhasznú 
besorolású, egyszeres könyvvitelt vezethet.  

 
  Kijelenti, hogy a Felderítők Társasága Egyesület 2023. évben sem költségvetési 

támogatásban, sem cél szerinti juttatásban nem részesült. Vezető tisztségviselőinek juttatást nem 
nyújtott.  

A vagyon felhasználásával kapcsolatosan a Felderítők Társasága Egyesület 2023. év végén 4 
darab tárgyi eszközzel (laptop) rendelkezik, amelyek számviteli értéke 0 Ft. 

 
A Felderítők Társasága Egyesület gazdálkodásának törvényi előírásoknak való megfelelése 

érdekében 2023. évben is időben benyújtotta és letétbe helyezte az Országos Bírósági Hivatalnál a 
2022. évről szóló, közgyűlés által elfogadott éves egyszerűsített beszámolót, a közhasznúsági 
mellékletekkel együtt. Eleget tett a Nemzeti Adó és Vámhivatal felé az előírt bevallási 
kötelezettségeinknek, amelynek keretében elszámolt a 2022. évben felajánlott személyi 
jövedelemadó 1%-ával. 

 
A pénzforgalmi adatokról átfogóan tájékoztatja a Közgyűlést: kerekítve 480 000 Ft-tal 

indította az évet (2023.) az Egyesület. 403 000 Ft folyt be tagdíj címén 97 főtől. Ez mindössze egy 
fővel kevesebb tagdíjfizetőt jelent, mint korábban volt. 

 
Volt egy 350 000 Ft-os bevétel pályázati forrásból, konkrétan a Bethlen Gábor Alapítványtól. 

Az SZJA 1%-os felajánlásából 231 000 Ft folyt be. (Ez jóval több, mint egy évvel korábban.)  
 
Összességében így 2023-ban 985 000 Ft bevétel keletkezett, ami azt jelentette, hogy (a 

maradványösszeggel együtt) 1 464 000 Ft-tal gazdálkodhatott az Egyesület. 
 
A kiadási oldalon 133 000 Ft-ot költött az Egyesület a napi kiadásokra. Ennek legnagyobb 

tétele az irodabérlés és irodaszer beszerzés volt.  
 
Szakmai feladatokra 47 000 Ft volt a kiadás. Ez jelentős csökkenés az előző évhez képest.  

Ennek oka a korábban jelentős összeget képviselő évkönyv kiadási költségének a hiánya. Ahogy az 
elnök már jelezte a beszámoló jelentésében, a megnövekedett nyomdai költségek, valamint a nem túl 
jelentős bevételek miatt a példányszámot drasztikusan csökkentette az Elnökség. Ezen kívül az 
Elnökség a 2023. évi évkönyv nyomtatási költségét áthozta 2024-re, így majd a következő pénzügyi 
beszámolóban fog szerepelni ez a költség.  

 
Összességében 205 000 Ft volt a kiadás 2023-ban. Az év végén tehát 1 259 000 Ft 

maradvány keletkezett.  
 
A részletes adatokat az Egyesület tagsága megtekintheti a pénzügyi referensnél, majd ezek 

később az interneten is elérhetők lesznek. 
 
A 2024. év pénzügyi tervével kapcsolatban elmondja: tehát a maradványértékkel indítjuk az 

évet, ami 1 259 000 Ft. Ez jelentősen több, mint az előző évben volt, ezért nagy valószínűséggel 
elégséges lesz erre az évre a feladataink végrehajtására. Ebben az évben is várjuk a Bethlen Gábor 
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Alapítványtól, hogy megérkezzen a kért 350 000 Ft pályázati összeg. A tagdíjat már sokan befizették, 
illetve átutalták, ebből – a tagdíjemelésnek is köszönhetően – 500 000 Ft-ot várunk. Az adó 1%-ából 
is várjuk, hogy befolyik legalább 200 000 Ft. Ezekkel akár 1 050 000 Ft bevételt is el tudunk érni 
2024-ben. 

A kiadási oldalon a működési kiadásokat az előző évi szinten, 150 000 Ft-on tervezte a 
referens erre az évre. A közcélú kiadásoknál, annak ellenére, hogy a példányszám a harmadára esett 
vissza, jelentős kiadással, 388 000 Ft-tal tervezett az évkönyv nyomtatási költségeire. Ugyanis ezek a 
költségek jelentősen növekedtek az utóbbi évben. Zsoltész ezredes úgy prognosztizálja, hogy 
meglesz a kiadásokra a szükséges fedezet, az év végéig várhatóan 780 000 Ft maradvány fog 
keletkezni. Természetesen az Elnökség menet közben gondoskodik arról, hogy a költségvetés 
egyensúlyban maradjon.  

 
Összegezve, a 2024-es évre az Egyesület működésének és a célul kitűzött feladatok 

ellátásának biztosítva van a pénzügyi fedezete. 
 
A Közgyűlés levezető elnöke megköszönve a beszámolót, megjegyzi, hogy meglátása szerint 

a tagdíjemelésnek is köszönhetően bíztató az Egyesület pénzügyi helyzete. Pénzügyi okból 
semmilyen rendezvényt, vagy programpontot nem kellett eddig sem elhalasztani, és remélhetőleg ez 
így is marad. 

 
A levezető elnök kérdése a Közgyűléshez: Van-e kérdés, hozzászólás a pénzügyi 

tájékoztatóhoz, illetve a 2024. évi költségvetési tervezethez? Megállapítja, hogy nincs, ezért 
javasolja, hogy szavazzunk az elhangzott tájékoztatóról. 

 
A levezető elnök kézfeltartással történő szavazásra bocsájtja a beszámoló jelentést.  
 
A pénzügyi beszámolót a Közgyűlés egyhangúlag elfogadta. 
 
 
Ezután a levezető elnöktől dr. Tömösváry Zsigmond ny. dandártábornok, az Egyesület 

elnöke kap szót, aki először is felkéri Balogh Mária ezredest, humán igazgatóhelyettest, hogy a 
KNBSZ főigazgatója, Tajti Norbert vezérőrnagy úr által adományozott elismeréseket adja át. 
Ezután felolvassa a parancsot. Eszerint emléktárgy elismerésben részesül: 

 
- Pászka Tibor ny. dandártábornok; 
- Dr. Kis-Benedek József ny. ezredes;  
- Somkutas Róbert ny. alezredes. 
 
 
Dr. Tömösváry Zsigmond ny. dandártábornok, az Egyesület elnöke ismerteti, hogy a 

Felderítők Társasága Egyesület Elnöksége kiket javasol a Közgyűlésnek „Örökös Tiszteletbeli Tag” 
cím adományozására: 

 
- Dr. Béres János altábornagy; 
- Gyenes István ny. dandártábornok; 
- Hekli László ny. alezredes; 
- Prof. Dr. Szakály Sándor. 
 
A javasolt személyeket a Közgyűlés egyenként és egyhangúlag megszavazza. 
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Az Elnök a jelenlévőknek, valamint a 2022-ben tartott Közgyűlésen egészségügyi okból távol 

lévő Madarász Károly ny. altábornagynak átnyújtja az „Örökös Tiszteletbeli Tag” címeket.  
 
Végül az elnök Dr. Botz László ny. altábornagynak, az Egyesület egyik alapító tagjának, 

Örökös Tiszteletbeli Tagnak 80. születésnapja alkalmából elismerő oklevelet nyújt át. 
A Közgyűlés levezető elnöke ezután javasolja a következő napirendi pontra való áttérés előtt 

15 perc szünetet tartson a Közgyűlés. 
 
Szünet. 
 
A szünet után a Közgyűlés levezető elnöke felkéri Dr. Mihók Sándor ny. alezredest, az 

Egyesület Felügyelő Bizottsága tagját, hogy a FB elnökének, Pászka Tibor ny. dandártábornoknak 
betegség miatti távolléte miatt a nevében tartsa meg a FB tájékoztatóját. 

 
3. sz. napirendi pont 
 
Dr. Mihók Sándor ny. alezredes, a Felügyelő Bizottság tagja ismerteti a FB 

tájékoztatóját a beszámolási időszak tapasztalatairól (4. sz. melléklet).  
 
Az előadó ismerteti, hogy a Felügyelő Bizottság az Egyesület Alapszabályában meghatározott 

feladataival és jogkörével összhangban vizsgálta az Egyesület működésének törvényességét, a 
pénzkezelési és eszközgazdálkodási szabályok érvényesülését, a szakmai támogató pályázatokon 
elnyert, valamint a támogatásokból eredő pénzek előírásoknak megfelelő felhasználását.  

 
A Bizottság a beszámolási időszakban kiemelt figyelmet fordított az egyesületi iratkezelésre 

és irattárolásra. Megállapította, hogy a korábban elkészített, szigorú, egységes tárolást előíró 
szabályzat, azért nem kerülhetett elfogadásra, mert az elhelyezési nehézségek nem teszik lehetővé 
annak maradéktalan betartását. Ugyanakkor a jelenlegi eljárás – Elnök: jogi személyhez kötött 
dokumentumok, Titkár: személyi adatokat is tartalmazó iratok, Pénzügyi referens: pénzügyi 
okmányok – biztosítja az adat- és személyiség védelmi megfelelőséget.  

 
Az Egyesület Elnökségét támogató munkája során a Bizottság véleményezte a Magyar 

Honvédség Katonai Igazgatási és Központi Nyilvántartó Parancsnokságával kötött Együttműködési 
Megállapodás tervezetét. Az írásban átadott véleményt és javaslatot a kidolgozó figyelembe vette. A 
megállapodás az Egyesület érdekeinek megfelel. 

 
Az Egyesület Elnökségének tagja közül a Bizottság tartalmas és támogató megbeszéléseket 

folytatott Dr. Tömösváry Zsigmond ny. dandártábornok úrral, az Egyesület elnökével, Juhász György 
ny. dandártábornok úrral, szekcióvezetővel és Zsoltész Gábor ezredes úrral, pénzügyi referenssel. 
Megköszönte ezen személyek támogatását a FB-i munkájuk során. 

 
Összefoglalóan kihangsúlyozza, hogy a Felderítők Társasága Egyesület a beszámolási 

időszakban a vonatkozó törvények és jogszabályok betartásával, az Egyesület Alapszabályának 
rendelkezései szerint működött. Az Elnökség a hatáskörébe tartozó feladatokat kezdeményezően, 
felelősséggel és jogszerűen végezte. Az Egyesület gazdálkodása a szakmai és társadalmi célok 
megvalósítása érdekében a hatályos törvényekben és pénzügyi előírásokban meghatározottaknak 
megfelelően történt. Az Egyesület működését érintő jogszabálysértés, a szervezet érdekeit súlyosan 
sértő esemény, vagy bejelentés nem jutott a Felügyelő Bizottság tudomására.  
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A Felderítők Társasága Egyesület célkitűzései tekintetében eredményes, működése 

vonatkozásában pedig törvényes tevékenységet végzett 2023. évben. 
 
Végül kéri a Felügyelő Bizottság beszámolójának elfogadását. 
 
A levezető elnök megjegyzi, hogy – amint a Közgyűlés hallhatta – mindenki megnyugodhat, 

a FB rendben találta az Egyesület működését.  
 
Ezután megkérdezi a Közgyűlés résztvevőit, hogy van-e kérdés, vélemény, javaslat az 

elhangzottakkal kapcsolatban. Egyéb kérdés, hozzászólás nincs – állapítja meg a levezető elnök. 
 
A levezető elnök kézfeltartással történő szavazásra bocsájtja a beszámoló jelentést.  
 
A Felügyelő Bizottság beszámolóját a Közgyűlés egyhangúlag elfogadta. 
 
A Közgyűlés levezető elnöke ezután javasolja a 4. napirendi pontra való áttérést, és felkéri az 

Egyesület elnökét, hogy ismertesse az Elnökség 2024. évi főbb feladatait. 
 
4. sz. napirendi pont 
 
Dr. Tömösváry Zsigmond ny. dandártábornok, az Egyesület elnöke ismerteti a 2024. év 

várható főbb feladatait (5. sz. melléklet). Azzal kezdi, hogy a 2023. évi Közgyűlésen elfogadott 
munkatervet csak részben sikerült végrehajtani, amint azt a beszámolóban is említette.  Az azóta 
eltelt időszak tapasztalatait figyelembe véve megállapítja, hogy új, eddig nem várt kihívással, egy 
megváltozott biztonságpolitikai környezet kedvezőtlen hatásaival kellett és kell még bizonyára egy 
ideig szembenéznünk.  

 
Ennek megfelelően az Elnökség úgy igyekezett összeállítani 2024. évi munkatervet, hogy az a 

korábbinál is rugalmasabb keretet biztosítson az Egyesület tevékenységének megszervezéséhez. Más 
együttműködő partnereink tapasztalatait is figyelembe véve, ebben az esztendőben is – ha a helyzet 
megkívánja – gyakrabban él majd az Elnökség az elektronikus, illetve a levél útján történő 
kapcsolattartás lehetőségével. Ennek gyakorlati kivitelezésében számít a tagság javaslataira és aktív 
közreműködésére. Megállapítja, hogy csakis így őrizheti meg az Egyesület jövőbeni 
működőképességét. 

  
Ezen bevezető után rátér a 2024. évi feladatokra. 
 
A tervek szerint 2024-ben is elsősorban a szekciók lesznek tevekénységünk 

megszervezésének motorjai.  
 
Az Elnökség koordinálja a Szekciók tevékenységét, valamint biztosítja a szervezeti élet 

nélkülözhetetlen feltételeit és tartja a kapcsolatot az illetékes állami és társadalmi szervezetekkel és 
az együttműködő partnereinkkel. 

 
A Felderítők Társasága Egyesület Tudományos Szekciója az Elnökséggel szoros 

együttműködésben, 2024-ben folytatja az elmúlt években már jól bevált rendezvényformák 
szervezését (konferencia, biztonságpolitikai klub, könyvbemutatók, látogatások stb.). Naptári tervét 
rugalmas keretprogramnak tekinti, összhangban a Társaság alapszabályával és az elnökségi 
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határozatokkal. Tapasztalataink alapján kijelenthetjük, hogy a biztonságunkkal kapcsolatos témák a 
tagság érdeklődésére tartanak számot, ezt világosan mutatja a résztvevők magas száma, aminek 
esetenként csak a rendelkezésre álló helyiség befogadó képessége szab korlátot. 

 
 2024-ben a Szekció munkájának középpontjába a NATO fennállásának 75. évfordulója, a 

sajnos növekvő számú és intenzitású regionális háborúk elemzése, a változások figyelemmel kísérése 
kerül. Természetesen figyelembe vesszük az újonnan felmerülő eseményeket és ennek megfelelően 
alakítjuk, vagy módosítjuk a megvitatásra kerülő témákat. 

 
A Szekció az igények, a lehetőségek, illetve az érintett szerveztek fogadókészsége és az 

Egyesület rendelkezésére álló pénzügyi lehetőségek függvényében, 2024-ben látogatást szervez egy 
később pontosítandó felderítő alakulatnál. Az elnök emlékeztet rá, hogy a MH-ben történt szervezeti 
és személyi változások okán 2023-ban meghiúsult ez a látogatás. Jelenleg sem tiszta még a helyzet, 
ezért a látogatás nem pontosítható egyelőre.  

 
A Szekció az év során a korábbi gyakorlatnak megfelelően kapcsolatokat ápol más, hasonló 

profilú szervezetekkel és intézményekkel, keresi és kezdeményezi a velük történő együttműködést, 
valamint a közös megjelenés lehetőségét. Vállalja, hogy megszervezi és támogatja az Egyesület 
Évkönyvének kiadását, segíti a Felderítő Szemle rendszeres megjelentetését. Ahogy korábban is 
történt – igény esetén – az érdeklődő szervezetek számára elérhetővé teszi a tagjaink által képviselt 
szakmai tudást és tapasztalatot. 

 
A Polgári - Katonai Kapcsolatok Szekció 2024-ben fontos feladatának tekinti a háború és a 

pénzügyi-gazdasági-energiaügyi válság leküzdése érdekében hozott eddigi törvények, 
kormányrendeletek bennünket érintő hatásairól történő tájékoztatását, illetve mozgósítani tagjainkat 
arra, hogy kövessék figyelemmel az új intézkedéseket. 

 
A Szekció továbbra is tájékozódik és amennyiben lehetséges, együttműködés kialakítására 

tesz javaslatot az Elnökségnek a felderítés, hírszerzés területén működő katonai, illetve polgári 
szervezetekkel.  

 
Folyamatosan tartja a kapcsolatot az alábbi szervezetekkel és kölcsönösségi alapon részt vesz 

azok rendezvényein. Ezen kívül az Együttműködési Megállapodásokat rendszeresen áttekinti 
(névváltozások, tartalmi elemek): 

 
Magyar Ejtőernyősök Bajtársi Szövetsége 
Gazdálkodási és Tudományos Társaságok Szövetsége Rendvédelmi Tagozata  
Magyar Tartalékosok Szövetsége /MATASZ/  
Magyar Hadtudományi Társaság  
Szemere Bertalan Magyar Rendvédelem-történeti Tudományos Társaság 
Magyar Rendészettudományi Társaság 
Békefenntartók Bajtársi Közhasznú Egyesülete 
Balassi Bálint Bajtársi Egyesület 
MH Katonai Igazgatási és Központi Nyilvántartó Parancsnokság 
 
A Szociális Szekció 2024. évben is naprakész tájékoztatást kíván adni a tagság számára 

szociális, üdültetési és kegyeleti ügyekben.  
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Az Elnökség támogatásával a Szekció szeretné bemutatni és népszerűsíteni tagjaink között az 
EESZT, az Egészségablak, valamint a NetDoktor Páciens programokat. Ezen programok 
felgyorsítják a segítségnyújtás lehetőségét és megkönnyítik a szakorvosokkal és háziorvossal való 
kapcsolattartást is. Szükség esetén segítséget nyújt a programba való belépéshez és megtanítja a 
programok használatát. 

 
A Szekció az Egészségmegőrző Senior Program keretén belül interaktív előadást szervez az 

Egyesület tagjainak az egészséges öregedés tárgyában.  
 
Meg kíván szervezni egy multifázisos szűrőprogramot az Egyesület tagjai számára, ami a 

Senior Prémium Program részeként állapotfelmérő vizsgálatokra alapozott egyéni életmód 
tanácsadásból áll. (Ezt a programot az Elnökségnek sikerült a Közgyűlés napjára megszervezni, így 
azon tagok, akik igényelték ezt, igénybe is tudták venni. Megállapítható, hogy nagy sikert aratott a 
tagság körében.) 

 
Részleteiben a mellékletben található meg a javasolt keretprogram.  
 
Átvéve a szót, a levezető elnök ismételten hangsúlyozza, hogy ez egy keretprogram. Lehet 

ötleteket hozni, sőt, az Elnökség ösztönzi is erre a tagságot. Kéri a jelenlevőket, hogy jelezzék, kit 
szeretnének meghívatni előadónak, milyen témában hallanának tájékoztatót vagy előadást. Az 
Elnökség nem ráerőltetni akarja a tagságra az elképzeléseit. 

 
A levezető elnök megkérdezi a Közgyűlés résztvevőit, hogy van-e kérdés, vélemény, 

javaslat az elhangzottakkal kapcsolatban. Egyéb kérdés, hozzászólás nincs – állapítja meg a 
levezető elnök. 

 
Ezután a levezető elnök kézfeltartással történő szavazásra bocsájtja a munkatervet.  
 
A Felderítők Társasága Egyesület 2024. évi munkatervét a Közgyűlés egyhangúlag 

elfogadta. 
 
Végül a levezető elnök mindenkinek megköszöni a jelenlétet a Közgyűlésen. Jó egészséget és 

jó munkát kíván. 
  

Befejezésül meghallgattuk a Szózatot, majd bezárta a Közgyűlést. 
 
Budapest, 2024. február 28.-án 

 
 
/ Dr. Magyar István ny. ddtbk. /  / Dávid Ede ny. alez. / 

   levezető elnök         jegyzőkönyvvezető 
 
 

   / Somkutas Róbert nyá. alez. /          / Gabrovszky Gábor ny. alez. / 
            jkv. hitelesítő        jkv. hitelesítő 

 
 

/ Dr. Tömösváry Zsigmond nyá. ddtbk. / 
    elnök 
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